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Sorin Grindeanu a pre-
zentat, într-o conferinţă de 
presă, „alternativa PSD” 
la legea bugetului propu-
să de Guvernul Florin Cîţu, 
susţinând că diferenţa în-
tre viziunea social demo-
craţilor şi cea a Coaliţiei 
de la guvernare constă în 
creşterea gradului de co-
lectare a taxelor, prin com-
baterea evaziunii, recupe-
rarea arieratelor şi creş-
terea bazei de impozita-
re. „Consiliul fiscal i-a spus 
lui Cîţu că nu poţi creşte o 
economie doar cu austeri-
tate şi tăieri. Este nevoie şi 
de o creştere a veniturilor 

bugetare pe modelul pro-
pus de PSD (...) Nu sunt 
bani la buget pentru că 
Guvernul Cîţu nu se atin-
ge de evaziunea de peste 
100 de miliarde de lei, nu 
se atinge de arieratele ne-
încasate la bugetul de stat 
de peste 35 miliarde lei. 
Astfel, povara austerităţii 
este pusă pe salariaţii bu-
getari, pensionari, copii şi 
studenţi. Aici este diferen-
ţa majoră de viziune între 
noi şi Guvern”, a declarat 
duminică Sorin Grindeanu. 
El a prezentat pe scurt câ-
teva dintre amendamen-
tele pe care PSD le va pro-

pune în Parlament la legea 
bugetului pe domenii pre-
cum Sănătate, Educaţie, 
Agricultură, amendamen-
tele urmând a mai viza lo-
curile de muncă şi stimu-
larea economiei prin di-
verse programe. „Pot să 
vă spun că avem aces-
te amendamente pe ca-
re o parte  le-am prezen-
tat astăzi, dar sunt şi foar-
te multe amendamente pe 
fiecare judeţ, în parte. Eu 
cred că vor fi, dacă le adu-
năm, câteva mii. Vedem 

când se intră la Parlament 
în procedură şi când vor 
veni colegii mei. În judeţul 
Timiş, împreună cu cole-
gii mei parlamentari PSD, 
vom depune în jur de 200 
de amendamente la bu-
getul de stat”, a precizat 
Grindeanu. Acesta a opi-
nat că actuala Coaliţie de 
guvernare „şchioapătă” şi 
a susţinut că „au fost mulţi 
parlamentari liberali” care 
ar fi votat moţiunea sim-
plă împotriva ministrului 
Sănătăţii, Vlad Voiculescu. 
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Preşedintele Senatului, 
Anca Dragu, afirmă că 
este nevoie de o politică 
de integrare economică 
şi culturală a romilor, 
subliniind că suferinţa 
acestei comunităţi este 
cauzată de lipsa de ac
ces la resurse. „Astăzi, se 
împlinesc 165 de ani de 
la eliberarea romilor din 
sclavie. Perioada lungă de 
robie a lăsat o amprentă 
vizibilă pe majoritatea 
comunităţilor de romi. 
Suferinţa comunităţii 
rome este dată de lipsa 
de acces la resurse, de 
incapacitatea noastră de 
a le oferi copiilor de romi 
posibilitatea de a merge 
la şcoală şi de a construi 
un cadru social corect 
pentru această catego
rie de cetăţeni. E nevoie 
de o politică de integra
re economică şi culturală. 
Autorităţile, instituţiile 
statului, noi toţi trebuie 
să ne îngrijim de toate 
comunităţile sărace şi să 
le ajutăm să iasă din sta
rea în care se găsesc”, a 
scris Dragu, sâmbătă, pe 

Facebook. Preşedintele 
Senatului afirmă că 
sărăcia duce la lipsa 
educaţiei, la violenţă şi 
infracţiuni economice, iar 
„simpla etichetă rasială e 
doar o descriere”. „În cali
tate de preşedinte al Se
natului, voi căuta să ofer 
întreg sprijinul instituţiei 
pe care o reprezint în 
găsirea de soluţii şi 
proiecte de impact pen
tru a veni în întâmpinarea 
nevoilor comunităţilor vul
nerabile”, a adăugat Anca 
Dragu.

Integrarea romilor, în atenția Senatului

Republica Moldova, o prioritate absolută 
de politică externă

România consideră Re
publica Moldova o priori
tate absolută de politică 
externă, iar singura cale 
către prosperitate şi dez
voltare pentru ţara vecină 
este continuarea par
cursului european şi im
plementarea completă 
a reformelor la care sa 
angajat prin Acordul de 
Asociere, a declarat vin
eri, la Chişinău, minis
trul român al Afacerilor 
Externe, Bogdan Aures
cu. „Îmi face o deosebită 
plăcere să fiu astăzi din 
nou cu dumneavoastră, 
pentru a reafirma şi con
solida angajamentul 
României de a susţine 
cetăţenii Republicii Mol
dova. Doresc să vă asi
gur, şi cu acest prilej, că 
România consideră Re
publica Moldova o priori
tate absolută de politică 
externă. A fost şi este 
poziţia consecventă a 
României că singura cale 
către prosperitate şi dez
voltare pentru Republica 
Moldova este continuar

ea parcursului european şi 
implementarea completă 
a reformelor la care sa 
angajat prin Acordul 
de Asociere. România 
va susţine întotdeauna 
această cale, atât în plan 
bilateral, cât şi în cadrul 
Uniunii Europene”, a pre
cizat Aurescu, la ceremo
nia organizată la Chişinău 
cu prilejul acordării 
unui nou sprijin Repub
licii Moldova din partea 
României, în contextul 
pandemiei de COVID19, 
potrivit unui comunicat 
al MAE. Şeful diplomaţiei 
române a adăugat că 
vizita sa are ca obiec
tiv punerea în practică 
a proiectelor de sprijin 
anunţate de preşedintele 
României, Klaus Iohan
nis, în cadrul vizitei la 
Chişinău, din luna de
cembrie a anului trecut, 
dar şi o bună  ocazie de a 
pune de acord agende
le de lucru ale celor două 
ţări, „în interesul direct 
al cetăţenilor Republicii 
Moldova”.

Sorin Grindeanu anunţă că PSD va depune mii de 
amendamente la legea bugetului
Prim-vicepreşedintele PSD, Sorin Grindeanu, a 
anunţat că parlamentarii social democraţi vor 
depune "câteva mii de amendamente’’ la legea 
bugetului de stat, susţinând că Guvernul Florin 
Cîţu pune povara austerităţii pe salariaţii bugetari, 
pensionari, copii şi studenţi. 

Guvernul a adoptat, 
în şedinţa de vineri, 
proiectul bugetului 
de stat pe anul 
2021, urmând ca 
acest document să 
ajungă în Parlament 
pentru a fi votat. 

„Am aprobat Legea 
bugetului de stat pe 2021. 
Am aprobat Legea plafoa-
nelor, a unor indicatori 
specificaţi în cadrul fiscal - 
bugetar pentru 2021, Le-
gea bugetului asigurărilor 
sociale pentru anul 2021. 
Bineînţeles, acestea sunt 
însoţite de Strategia fis-
cal - bugetară pe 2021 - 
2023 şi Raportul privind 
situaţia macroeconomică 
pe anul 2021 şi proiecţia 
acesteia pe anul 2022 şi 
2024. Toate acestea vor fi 
făcute publice, ele au fost 
în transparenţă deciziona-

lă. Varianta aprobată va fi 
făcută publică în momen-
tul când bugetul va merge 
în Parlament pentru dez-
batere şi aprobare”, a de-
clarat Florin Cîţu, la finalul 
şedinţei de Guvern care a 
fost de altfel organizată 
chiar cu scopul aprobării 
bugetului de stat pe anul 
în curs. Prim-ministrul a 
precizat că în dezbaterea 
din şedinţa de Guvern „nu 
au fost modificări impor-
tante”. „Deficitul rămâne 
acelaşi. Din bugetul ge-
neral consolidat, cheltuie-
lile totale sunt de 397.515 
milioane de lei şi cheltu-
ielile de personal 109.511 
milioane de lei. La buge-
tul de stat, cheltuielile to-
tale sunt de 223.702 mili-
oane de lei, iar cheltuielile 
de personal sunt 55.834,9 
milioane de lei”, a spus 
Cîţu. El a adăugat că „de-
ficitul bugetului general 
consolidat sau soldul bu-

getului general consoli-
dat, este de 80.000 mi-
lioane de lei”. „Tot astăzi 
am aprobat şi evoluţia 
deficitului, soldul structu-
ral anual al administraţi-
ei publice, deficitul anual. 
În 2021 este vorba des-
pre estimări structurale - 
7,42% din PIB, în 2022 - 
6,07% din PIB şi în 2023 
- 4,83% din PIB. Este vor-
ba despre soldul structu-
ral, acesta se calculează 
relativ la PIB-ul potenţi-
al. Aşa cum am spus, în 
şedinţa de Guvern au fost 
câteva modificări - tran-
sferuri de la unele capito-
le, de exemplu din fondul 
de rezervă au fost făcute 
câteva transferuri pentru 
finanţarea unor proiecte 
de investiţii care erau in-
cluse în anumite anexe. 
În rest, nu au fost schim-
bate. Bugetul rămâne în 
parametrii iniţiali şi merge 
la Parlament pentru dez-

batere”, a susţinut Florin 
Cîţu.

Prim-ministrul Florin 
Cîţu a afirmat, vineri sea-
ra, după adoptarea de că-
tre Executiv a proiectu-
lui bugetului de stat pe 
anul 2021, că actul nor-
mativ ar urma să ajungă 
în acest weekend în Par-
lament, după care Biro-
urile permanente reuni-
te trebuie să stabileas-
că un calendar de adop-
tare. „Depinde de Birou-
rile reunite care va fi ca-
lendarul. Eu sper ca bu-
getul să fie aprobat cât 
mai repede”, a precizat 
Cîţu. Întrebat dacă even-
tualele amendamente de-
puse de parlamentari ar 
putea duce la o creştere 
a deficitului, premierul a 
spus: „Nu cred ca trebuie 
să depăşim acest deficit, 
vom vedea atunci. Eu ţin 
la acest deficit, este agre-
at în plan internaţional”.

Guvernul a aprobat proiectul 
bugetului de stat pe 2021


